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Protokół Nr 36/09 
z posiedzenia Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 

i Porządku Publicznego 
z dnia 27 kwietnia 2009 r. 

 
 
 

Ad. 1 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek, który powitał członków Komisji. 

 
Ad.2 
 
Obecni: 

• Przewodniczący:     Grzegorz Marszałek 

• Członkowie 

Zdzisław Kowalczyk 

Leszek Kamiński 

Kazimierz Musielak 

Elżbieta Palka 

Stanisław Zaremba 

 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

- Starosta Pan Andrzej Pospieszyński, 
- Skarbnik Pani Eleonora Gościniak 

 

Ad. 3 
Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku 
głosowania porządek został przyjęty głosami 6 „za”. 

 

Ad. 4  

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił protokół : 

- Nr 34/09 z posiedzenia komisji, który został przyjęty głosami: 6 „za”, 
- Nr 35/09 z posiedzenia komisji, który został przyjęty głosami: 6 „za”. 

 

Ad. 5  

Zaopiniowanie sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu za 2008 r. 

Starosta Pan Andrzej Pospieszyński zabierając głos poinformował, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2008 

r. Skład Orzekający wskazał następujące uchybienia: 
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1) na stronie 10 i 13 odnośnie wykonania wydatków na 31 grudnia 2008 r., nie wskazano kwot 

przedstawiających plan, wykonanie oraz % wykonania, 

2) na stronie 32 przedstawiającej „Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny 

Powiatu gostyńskiego na lata 2008 – 2010 – wykonanie 2008 r.” w kolumnie „razem 

wykonanie” podano, iż suma kol. 8 i 9, podczas gdy z tabeli wynika, iż jest to suma kol. 7 i 

8, 

3) na stronie 45 sprawozdania, wykazano iż Powiat otrzymał dotację od Gminy Gostyń na 

dofinansowanie budowy sygnalizacji świetlnej w kwocie 20.000 zł, podczas gdy ze 

sprawozdania Rb-27S oraz danych przedstawiających wykonanie inwestycji jednostek 

budżetowych finansowanych z budżetu Powiatu wynika iż dotacja ta została przekazana w 

wysokości 130.000 zł, 

4) na str. 44-46 stwierdzono omyłki pisarskie, 

5) analiza sprawozdania budżetowego Rb-28S wykazała, że w n/w podziałce klasyfikacji 

budżetowej suma wydatków wykonanych i zobowiązań przekracza plan ustalony w 

budżecie. 

Następnie Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Panią Eleonorę Gościniak 

Skarbnika Powiatu. 

Pani Skarbnik poinformowała, że Rada Powiatu Gostyńskiego Uchwałą Nr XIII/107/07 z dnia 20 

grudnia 2007 r. uchwaliła budżet na 2008 r. 

Po stronie planowanych dochodów w kwocie 49.488.660 zł 

Po stronie planowanych wydatków w kwocie 51. 737.253 zł 

Planowany deficyt wynosił 2.248.593 zł 

Zmian w planie dochodów budżetu Powiatu Gostyńskiego w roku 2008 dokonano uchwała Rady 

Powiatu i Zarządu Powiatu 13 razy, natomiast zmian w planie wydatków budżetu Powiatu 

Gostyńskiego w roku 2008 roku dokonano uchwałami Rady Powiatu i Zarządu Powiatu 19 razy.  

Po dokonanych zmianach plan po stronie dochodów na dzień 31 grudnia 2008 r. wynosił 

56.945.641. Wykonanie budżetu po stronie dochodów na dzień 31 grudnia 2008 r. wynosiło 

57.231.607,73 zł, co stanowi 100,50% w stosunku do planu. 

Po dokonanych zmianach plan po stronie wydatków na dzień 31 grudnia 2008 r. wynosił 

61.155.925 zł. Wykonanie budżetu po stronie wydatków na dzień 31 grudnia 2008 r. wynosiło 

59.620.428,45 zł co stanowi 97,49% w stosunku do planu. 

Planowany deficyt budżetowy na koniec 2008 r. wynosił 4.210.284 zł. Planowanym źródłem 

pokrycia deficytu były wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 1.493.570 zł oraz kredyt bankowy. Na 

koniec roku 2008 r. wystąpił deficyt budżetowy w wysokości 2.388 820,72 zł. 

Planowane przychody na koniec roku 2008 r. w kwocie 7.917 536 zł to: kredyty i pożyczki – 6.423 

966 zł, wolne środki z lat ubiegłych – 1 493 570 zł. 

Wykonane przychody na koniec roku 2008 r. wynosiły 7 737 536, 22 zł, z tego: 

- kredyty w kwocie 5 993 966 zł, w tym kredyt bankowy w wysokości  600.000 zł z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej – zaciągnięty w Banku Ochrony Środowiska w Ostrowie Wlkp. 
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- kredyt bankowy w wysokości 5.393.966 zł – zaciągnięty w Banku Pocztowym w Lesznie, 

- pożyczka z WFOŚiGW w kwocie 250.000 zł 

- wolne środki z lat ubiegłych – 1. 493 570, 22 zł 

Planowane rozchody na koniec roku 2008 w kwocie 3.707.252 zł to: 

Spłaty rat kredytów i pożyczek – 3.707.252 zł. 

Wykonane rozchody na koniec roku 2008 wynoszą 3.690.002,79 zł: 

- spłaty rat kredytów i pożyczek – 3.690.002,79 zł. 

Wolne środki jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu j.s.t wynikające 

z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych na koniec roku 2008 wynoszą 1.658.712,71 zł. 

Planowane zadłużenie po podjęciu przez Radę uchwały budżetowej w dniu 20 grudnia 2007 r. 

wynosiło 16.446.010,55 zł, co stanowiło 33,23% do planowanych dochodów. Zadłużenie powiatu 

na dzień 31 grudnia 2008 r wynosi 16.519.548 zł, co stanowi 28,86% do wykonanych dochodów. 

Kwota ta wynika z zaciągniętych kredytów i pożyczek.  

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek. Poinformował, że na 

stronie 47 sprawozdania wymienione są gminy, które udzieliły pomocy finansowej powiatowi na 

roboty związane z przebudową dróg i chodników. Wśród gmin, które nie udzieliły pomocy 

finansowej jest gmina Piaski i gmina Pępowo. 

Starosta wyjaśnił, że jeżeli chodzi o Pępowo, to nie było wspólnie realizowanych inwestycji, 

natomiast gmina Piaski udzielała pomocy w formie robocizny.     

Następnie głos zabrała radna Pani Elżbieta Palka. Poinformowała, że na stronie 7 sprawozdania 

w rozdziale 85410 „internaty i bursy”  plan na 31.12.2009 r. wynosił 116.275, natomiast wykonanie 

na 31.12.2009 r. wynosiło 99.833,84 – z czego to wynika.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że została zaplanowana zbyt duża odpłatność.  

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała wynikiem czego są niższe niż zaplanowano wpływy z opłaty 

komunikacyjnej.   

Starosta wyjaśnił, że sytuacja ta jest spowodowana zmianą kursu walut – wzrostem euro oraz 

mniejszym napływem samochodów z zagranicy.  

Kolejne pytanie dotyczyło działu 70005  § 0970 „wpływy z różnych dochodów”. Dlaczego wpływy 

są większe niż planowano. Pani Skarbnik wyjaśniła, że związane  jest to z wpływem różnych 

wpłat na dzień powiatu.  

Radna Pani Elżbieta Palka ponownie zabierając głos poprosiła o wyjaśnienie kwestii związanej  z 

gospodarką mieszkaniową. Poinformowała, że plan wynosił 1.047.800 zł, natomiast wykonanie 

857.243,07.  

Pani Eleonora Gościniak wyjaśniła, że jest to związane z pożyczką, która była planowana na 

rozbudowę Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej na ul. Poznańskiej 

200 w Gostyniu. Zadanie zostało wprowadzone do budżetu, żeby można było zrealizować 

modernizacje pomieszczeń, ponieważ były zaplanowane wydatki na modernizację a brak było 

fizycznie środków na koncie PFOŚiGW. Środki na konto funduszu wpływały sukcesywnie w drugiej 

połowie roku i co miesiąc zostały przekazywane na konto budżetu na umniejszenie wydatków.  
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Kolejne pytanie radnej Pani Elżbiety Palki dotyczyło Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego – dlaczego wykonane wydatki są mniejsze niż planowane. Stwierdziła również, że w 

jednostce tej jest zbyt mała kadra pracownicza.  
Pani Eleonora Gościnak wyjaśniła, że Inspektorat Nadzoru Budowlanego otrzymał duże środki, 

których nie był w stanie wykorzystać. Ponadto od połowy roku zwolnił się jeden pracownik i z tego 

tytułu były oszczędności. 

Pani Elżbieta Palka poinformowała także, że jeżeli chodzi o szkolenia pracownicze, to pojawia się 

tendencja do niewykorzystywania środków.  

Starosta wyjaśnił, że zostanie przygotowane zestawienie szkoleń za 2008 r. Ponadto wyjaśnił, że 

dużo szkoleń, w których biorą udział pracownicy organizowane jest przez WOKISS. Są to 

szkolenia bezpłatne. Dodatkowo np. w Powiatowym Urzędzie Pracy szkolenia finansowane są ze 

środków funduszy unijnych.  

Radna Elżbieta Palka stwierdziła także, że zauważa się spadek podatku dochodowego od osób 

prawnych. Zapytała także, wynikiem czego jest zmniejszenie dochodów na Środowiskowy Dom 

Samopomocy. 

Starosta wyjaśnił, że jest to wynikiem zmniejszenia dotacji od Wojewody Wielkopolskiego.  

Radny Pan Stanisław Zaremba zapytał, jak na dzień dzisiejszy wygląda sytuacja w szpitalu w 

Gostyniu, czy pielęgniarki odejdą od łóżek pacjentów.  
Starosta odpowiedział, że nikt nie zgłaszał gotowości odejścia pielęgniarek od łóżek pacjentów. 

Dodał także, że płace w szpitalu są na przyzwoitym poziomie.  

 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2008 r., który został zaopiniowany pozytywnie głosami: 3 „za”, 3 „wstrzymujące”.    
 
Ad. 6 
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrał Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek. 

Przypomniał, że w marcu br. Komisja zapoznała się z informacją dotyczącą funkcjonowania 

karetek pogotowia ratunkowego na terenie powiatu. Poinformował także, że Powiat Gostyński ma 

pozyskać we wrześniu 2 nowe karetki. W związku z powyższym zaznaczył, że karetka typu „S” nie 

powinna być wykorzystywana do transportu chorych. Zaznaczył także, że przy SP ZOZ-ie powinna 

stacjonować 4 karetka, która byłaby wykorzystywana do transportu pacjentów. Wyjaśnił także, że 

problem dotyczy również braku lekarza w karetkach. 

Starosta wyjaśnił, że jeżeli chodzi o sprawę wykorzystania 2 nowych karetek, to dyrektor SP ZOZu 

powinien przedstawić plan ich wykorzystania. Sytuacja się trochę poprawiła, ponieważ lekarz 

dyżuruje przy karetce typu „S”. Zaznaczył także, że część usług transportowych została 

zakontraktowana przez spółkę na ul. Granicznej w Gostyniu.  

Radna Pani Elżbieta Palka wyjaśniła, że chodzi o to, aby 3 karetka była wyposażona tak jak 

karetka specjalistyczna, ale nie obsadzona całodobowo, tylko na zasadzie czuwania.  

Starosta wyjaśnił, że wniosek radnej Palki należałoby przedstawić dyrektorowi SP ZOZ.  
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Przewodniczący Komisji stwierdził, że nasuwa się pytanie, czy z tych 4 karetek jedna mogłaby 

służyć do transportu chorych, ponieważ w tej chwili wykorzystywana do tego jest karetka 

specjalistyczna.  
Starosta wyjaśnił, że wiąże się to z konsekwencjami finansowymi. W tej sprawie należałoby 

porozmawiać z dyrektorem szpitala. Zatrudnienie natomiast dodatkowego lekarza, który 

dyżurowałby przy karetce transportowej jest niemożliwe.  

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk zapytał, czy karetki z ratownikami zdają egzamin.  

Radna Pani Elżbieta Palka wyjaśniła, że jest to wybór szpitala. Ponadto zmieniły się także 

przepisy dotyczące funkcjonowania karetek. Zapytała, czy na zespoły ratownictwa medycznego 

jest przyznawana dotacja od Wojewody Wielkopolskiego, która musi zostać rozliczona oraz czy 

zaoszczędzone środki można przekazać na inne oddziały. Jakie są przychody i wydatki w tym 

dziale.   

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że należałoby porozmawiać na ten temat z dyrektorem 

szpitala.  

Radny Pan Leszek Kamiński zabierając głos złożył wniosek o ustawienie znaku zakazu postoju i 

zakazu zatrzymywania na ul. Mostowej w Gostyniu jadąc od strony ul. Polnej do ul. Powstańców 

Wlkp. na wysokości posesji pana Marciniaka.  

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie powyższy wniosek, który został przyjęty 
pozytywnie głosami: 6 „za”. 

Wniosek zostanie przekazany do Komisji ds. bezpieczeństwa Ruchu drogowego na drogach 

powiatowych i gminnych na terenie Powiatu Gostyńskiego.  

 

 
Ad. 7 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął 

posiedzenie komisji. 

 

                                                                                  Przewodnicz ący Komisji 
 
                                                                                    Grzegorz Marsza łek 
 

Protokołowała: 

Joanna Bilińska 

 
 
 

 


